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PROTOKÓŁ NR VI/15 

z sesji Rady Powiatu Zgierskiego 

odbytej w dniu 27 marca 2015 r. 

w Starostwie Powiatowym w Zgierzu 

 

Ustawowa liczba radnych 29 

Stan faktyczny radnych  29 

Radni obecni    27 

 

Porządek obrad sesji:  

1. Otwarcie VI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad VI sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przyjęcie informacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Zgierskiego. 

6. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Zgierzu. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XXV/233/12 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 22 czerwca 2012 r. w sprawie uchwalenia "Powiatowego Programu Rozwoju 

Pieczy Zastępczej na lata 2012-2014. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr IX/78/11 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 kwietnia 2011 r. w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 2011-

2015. 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XII/112/11 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 30 czerwca 2011 r. w sprawie przyjęcia powiatowego programu ochrony zdrowia 

psychicznego na lata  2011-2015. 

10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLV/469/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 marca 2014 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 

rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, na rok 2014.  

11.  Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLVI/478/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 25 kwietnia 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu działań na rzecz osób 

niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim na lata 2014-2017. 

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLIV/462/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 lutego 2014 r. w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Powiatu Zgierskiego na lata 2014-2018. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) podjęcia przygotowań do rozszerzenia działalności Szkoły Podstawowej Specjalnej 

przy Specjalistycznym ZOZ dla Dzieci w Sokolnikach; 

b) zmiany uchwały Nr LIV/706/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  7 listopada 2014 r. 

w sprawie ustalenia godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Zgierskiego na rok 2015; 

c) uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Zgierzu; 

d) uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej 

 i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2015; 

e) zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.                  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015; 

f) zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.                  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2015-2022.  
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14.  Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie zmniejszenia etatów Policji. 

15. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

16.  Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

17.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18.  Oświadczenia i wnioski radnych. 

19.  Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi.  

20.  Zamknięcie obrad VI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 1 

Przewodnicząca Rady Powiatu Zgierskiego Iwona Dąbek otworzyła VI sesję Rady Powiatu 

Zgierskiego o godz. 10
07

.  

Stwierdziła prawomocność obrad na podstawie listy obecności. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Powitała radnych, Zarząd Powiatu Zgierskiego, pracowników Starostwa Powiatowego  

w Zgierzu oraz pozostałych gości. Lista gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Ad. 2 

Przewodnicząca Rady przekazała, że w dniu 26 marca 2015 r. Zarząd Powiatu Zgierskiego  

przekazał projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie 

Powiatu Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Zgierski oraz 

warunków i zasad korzystania z tych przystanków z prośbą o wprowadzenie do porządku 

obrad VI sesji.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wprowadzenie w pkt 13d porządku obrad     

ww. projektu uchwały. 

Za przyjęciem głosowało    24 radnych. 

Przeciw głosowało       0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu      0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały.  

 

Porządek po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie VI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

2. Uwagi do porządku obrad VI sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Interpelacje i zapytania radnych. 

5. Przyjęcie informacji Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego Powiatu Zgierskiego. 

6. Przyjęcie rocznego sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Zgierzu. 

7. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XXV/233/12 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 22 czerwca 2012 r. w sprawie uchwalenia "Powiatowego Programu Rozwoju 

Pieczy Zastępczej na lata 2012-2014. 

8. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr IX/78/11 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 kwietnia 2011 r. w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy 

w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 2011-

2015. 

9. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XII/112/11 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 30 czerwca 2011 r. w sprawie przyjęcia powiatowego programu ochrony zdrowia 

psychicznego na lata  2011-2015. 
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10. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLV/469/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 marca 2014 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań 

rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, na rok 2014.  

11. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLVI/478/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 25 kwietnia 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu działań na rzecz osób 

niepełnosprawnych w Powiecie Zgierskim na lata 2014-2017. 

12. Przyjęcie sprawozdania z realizacji uchwały Nr XLIV/462/14 Rady Powiatu Zgierskiego 

z dnia 28 lutego 2014 r. w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania 

Problemów Społecznych Powiatu Zgierskiego na lata 2014-2018. 

13. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) podjęcia przygotowań do rozszerzenia działalności Szkoły Podstawowej Specjalnej 

przy Specjalistycznym ZOZ dla Dzieci w Sokolnikach; 

b) zmiany uchwały Nr LIV/706/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia  7 listopada 2014 r. 

w sprawie ustalenia godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie Powiatu 

Zgierskiego na rok 2015; 

c) uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego w Zgierzu; 

d) określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu Zgierskiego, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Zgierski oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków; 

e) uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji społecznej 

 i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2015; 

f) zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.                  

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015; 

g) zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r.                  

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 

2015-2022.  

14. Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie zmniejszenia etatów Policji. 

15. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami 

Rady Powiatu. 

16. Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonaniu uchwał Rady w okresie 

między sesjami. 

17. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

18. Oświadczenia i wnioski radnych. 

19. Zapytania i oświadczenia osób niebędących radnymi.  

20. Zamknięcie obrad VI sesji Rady Powiatu Zgierskiego. 

 

Ad. 3 

Uwag do protokołu z V sesji Rady Powiatu Zgierskiego nie zgłoszono. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu z V sesji.  

Za przyjęciem głosowało  24 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada protokół przyjęła.        

                   

Ad. 4 

Radny Krzysztof Łebedowski złożył: 

1) interpelacje dotyczące: 

a) Centrum Medycznego „Boruta” Sp. z o. o. w Zgierzu – załącznik nr 4 do protokołu; 

b) wynagrodzenia  Zarządu Powiatu Zgierskiego -  załącznik nr 5 do protokołu; 
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c) Powiatowej Spółki Infrastrukturalnej Sp. z o. o. w Zgierzu - załącznik nr 6                           

do protokołu. 

2) wniosek w sprawie wynagrodzenia Zarządu Powiatu Zgierskiego -  załącznik nr 7                      

do protokołu. 

Następnie radny zwrócił się z pytaniem do radcy prawnego, czy powiat ma prawo podpisać 

umowę użyczenia na działki, na które jeszcze nie został przeprowadzony proces zasiedzenia, 

ani proces komunalizacji.  

 

Radny Michał Pilarski podniósł następujące sprawy: 

1) ponowił pytania składane w interpelacji na V sesji Rady Powiatu Zgierskiego dotyczące 

zakupu drugiego telewizora w Starostwie Powiatowym w Zgierzu: 

 do jakich szkoleń został użyty w poprzedniej kadencji zakupiony telewizor,                  

podanie: daty, godziny, tematyki szkolenia, liczby osób uczestniczących                           

w szkoleniach, czy szkolenia były prowadzone przez firmę zewnętrzną, czy siłami 

Starostwa; 

 jakie szkolenia są planowane w tej kadencji organizowane przez Starostwo 

Powiatowe, w których konieczne będzie tego samego dnia użycie dwóch telewizorów; 

 jaki był koszt zakupu i montażu instalacji, na której wisi telewizor w gabinecie 

Starosty;   

2) na ul. Gałczyńskiego w Zgierzu, przy nowo powstałej galerii handlowej, wymalowane 

zostały 4 pasy ruchu, które kończą się przed i za galerią. Można odnieść wrażenie,                   

że zostało to zrobione pod tego inwestora.  Dlaczego tych pasów nie dociągnięto z jednej 

strony do drogi krajowej (ul. Łęczyckiej), a z drugiej strony do ul. Parzęczewskiej, 

przecież to jest 200 metrów z jednej  i 300 metrów z drugiej strony. Nie wprowadzałoby 

to takiego bałaganu i zagrożenia bezpieczeństwa. Te pasy pojawiają się znikąd i kończą, 

nie wiadomo dlaczego, w tym miejscu. Zwrócił się z prośbą, aby w tym miejscu 

wyznaczyć także przejścia dla pieszych, ponieważ w związku z rosnącym tam natężeniem 

ruchu klientów może dochodzić do wypadków; 

3) zwrócił się z prośbą o przyjrzenie się stanowi dróg powiatowych w Zgierzu, a przede 

wszystkim oznakowaniu poziomemu, które w tej chwili jest kompletnie niewidoczne. 

Kiedy to zostanie zrobione; 

4) w tym miesiącu odbyła się rocznica największej w Powiecie Zgierskim zbrodni 

hitlerowskiej, czyli rozstrzelania 100 Polaków w Zgierzu. Radny wyraził oburzenie, że nie 

było na tej rocznicy Przewodniczącej Rady, ani żadnego reprezentanta Rady Powiatu 

Zgierskiego przez nią wydelegowanego. Od początku kadencji samorządu była to 

pierwsza sytuacja, że nikt z prezydium Rady, ani nikt wydelegowany przez 

Przewodniczącą w imieniu Rady Powiatu Zgierskiego nie uczcił tej rocznicy.                  

W imieniu Zarządu Powiatu Zgierskiego był  członek Zarządu Wojciech Budziarski.   

 

Radny Władysław Sobolewski: 

1) poprosił o informację, jakie firmy ochroniarskie ochraniają budynki Starostwa 

Powiatowego w Zgierzu i jednostek organizacyjnych i kto ze Starostwa za ten temat 

odpowiada. Radny poprosił o ksero tych umów; 

2) był zainteresowany, jakie zostały poczynione kroki dotyczące przywrócenia Oddziału 

Zamiejscowego Wydziału Komunikacji w Ozorkowie.  

 

Radny Sławomierz Janiszewski zacytował  zapisy z opinii prawnej, którą otrzymał w zakresie 

składanej interpelacji co do uzyskania danych dotyczących Centrum Medycznego „Boruta” 

Sp. z o. o. w Zgierzu:  

„Analiza stanu faktycznego oraz obowiązującego stanu prawnego prowadzi do następujących 

wniosków: 

1) Centrum Medyczne „Boruta” Sp. z o. o. z siedzibą w Zgierzu nie jest powiatową osobą 

prawną; 
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2) Rada Powiatu Zgierskiego nie sprawuje bezpośredniej kontroli nad całokształtem 

działalności Centrum Medycznego „Boruta” Sp. z o. o.; 

3) Rada Powiatu Zgierskiego może sprawować pośrednią kontrolę nad działalnością 

Centrum Medycznego „Boruta” Sp. z o. o. poprzez kontrolę zarządu mieniem 

powiatowym, które stanowią udziały powiatu , jako wspólnika w Spółce w wysokości 50%. 

Jednostką pomocniczą Rady Powiatu Zgierskiego powołaną do sprawowania kontroli jest 

Komisja Rewizyjna;  

4) Poszczególni radni uprawnieni są do kierowania zapytań dotyczących zasadniczych 

spraw powiatu do Zarządu Powiatu w formie interpelacji. Interpelacja może dotyczyć 

zarządu udziałem powiatu, jako wspólnika w spółce kapitałowej. Radni nie są uprawnieni 

do żądania od Spółki wydania dokumentów dotyczących działalności Spółki, w tym: 

protokołów posiedzeń organów. Prawa i obowiązki wspólnika względem Spółki wykonuje 

Zarząd Powiatu.” 

W związku z tego rodzaju interpretacją przepisów aktualnego statusu prawnego, w którym 

znajduje się powiat w stosunku do drugiego udziałowca radny wnosi, ażeby Zarząd Powiatu 

Zgierskiego w terminie na następną sesję przygotował, dla radnych, pełny bieżący, aktualny 

zapis aktu założycielskiego z wyartykułowaniem w poszczególnych datach, jakie były 

dokonywane zmiany, czego one dotyczyły, czym były uzasadnione np. czy cofano decyzje 

podejmowane w ubiegłym roku. W ramach zapisów tego aktu założycielskiego radni będą 

wiedzieli, jakie posiadają uprawnienia. Błędem by było nie interesowanie się we właściwy 

sposób Rady Powiatu kontrolą nad udziałami powiatu. Akt założycielski powinien być jasny, 

precyzyjny, adekwatny odnoszący się do określonych realiów. Po otrzymaniu aktualnego aktu 

założycielskiego radny na następnej sesji zabierze głos w tej sprawie bardzo merytorycznie.  

 
Opinie do materiałów zgłoszonych na VI sesję stanowią załącznik nr 8 do protokołu.  

 

Ad. 5.  

Informacja Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Zgierzu o stanie bezpieczeństwa 

sanitarnego Powiatu Zgierskiego stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Zgierzu  Andrzej Jeziorski przedstawił 

informację. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

do informacji. 

 

Radny Adam Bączyk zapytał, jakie jest stanowisko Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej                 

w Zgierzu w kwestii możliwej likwidacji Poradni Pulmonologicznej w Zgierzu. Z danych 

wynika, że liczba zachorowań na gruźlicę zwiększa się.  

 

Inspektor wyjaśnił, że dane liczbowe w odniesieniu do całej społeczności Powiatu 

Zgierskiego może nie są trwożące, niemniej jednak cały czas jest progresja. Tych zachorowań 

dobywa, więc jest to jakiś problem. Stacja ten temat monitoruje. Jeżeli chodzi o Poradnię 

Pulmonologiczną w Zgierzu jest to obiekt, który ze względów sanitarnych wymaga dużych 

nakładów. Gdyby chciało się podejść literalnie, jak jest zapisane w aktach normatywnych,                

to ta Poradnia mogłaby przestać działać. Jednak trzeba też spojrzeć jakby od drugiej strony na 

ten problem. Jest to jedyna poradnia, która zaopatruje tego typu pacjentów z powiatów: 

zgierskiego, łęczyckiego i kutnowskiego. Należy podkreślić, iż Poradnia ta prowadzi również 

odczulania, także zakres usług świadczonych przez personel tam zatrudniony jest duży. Była 

taka sugestia, że Poradnia zostanie przeniesiona do Łodzi. Na pewno byłoby to dużym 

utrudnieniem dla pacjentów, a czas oczekiwania na porady uległby zdecydowanemu 
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wydłużeniu.  Pomimo tego, że stan sanitarny jest taki, a nie inny, to dzięki perfekcyjnej pracy 

personelu tam zatrudnionego, tam się nic nie wydarzyło. W przypadku, gdyby coś się 

wydarzyło, niestety nie mieliby wyjścia, musieliby działania podjąć. I pewne represje na nich 

też by spadły. Skoro jest decyzja wydana i ona trwa już  jakiś okres czasu, to na pewno 

mieliby zarzuty, że działają w sposób opieszały. Ale nie są w stanie nic zrobić poza 

przedłużaniem na kolejne pół roku. Potrzeba istnienia tej placówki jest ewidentna, nie ma nad 

czym dyskutować, raczej należy zastanawiać się, w jaki sposób można tej placówce pomóc, 

żeby ona była. Bo jest jedną z niewielu tego typu placówek, w taki sposób funkcjonujących.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie informację.  

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada informację przyjęła.  

 

Przewodnicząca Rady wnioskowała o zmianę porządku obrad, polegającą na wprowadzeniu 

pkt 5a dla zrealizowania tematu z pkt 14 Przyjęcie stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego                          

w sprawie zmniejszenia etatów Policji. Zmiana podyktowana jest tym, aby nie zatrzymywać  

przedstawicieli Policji na sesji. Po wprowadzeniu tej zmiany uległaby zmianie dotychczasowa 

numeracja porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zmianę porządku obrad.  

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada zmieniła porządek obrad.  

 

Ad. 5a) 

Projekt stanowiska Rady Powiatu Zgierskiego w sprawie zmniejszenia etatów Policji                    

stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Starosta Zgierski Bogdan Jarota przedstawił projekt stanowiska. Jednocześnie oświadczył,             

iż Zarząd Powiatu poprawkę Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego,                              

aby w akapicie 4 pogrubione zdanie otrzymało brzmienie:  

„Dlatego też Rada Powiatu Zgierskiego stanowczo sprzeciwia się kolejnej likwidacji etatów 

funkcjonariuszy Policji na terenie Powiatu Zgierskiego. Zaprzestanie tejże likwidacji                        

z pewnością zapewni stabilizację realizacji zadań w dłuższym okresie działania.”  

przyjął jako autopoprawkę.  

Następnie zaproponował, aby stanowisko przesłać do: Komendanta Głównego Policji                                

i Komendanta Wojewódzkiego Policji w Łodzi.  

 

Radny Michał Pilarski zasugerował, aby stanowisko zostało przesłane także do właściwego 

ministra. 

 

Starosta wyraził zgodę. 

 

Radny Władysław Sobolewski zgłosił poprawkę, aby w akapicie 7 zapis „wzorowo” zastąpić 

zapisem „właściwie”. 

 

Starosta zgłoszoną poprawkę przyjął jako autopoprawkę.  

 

Radny Adam Bączyk poprosił o przedstawienie skali zjawiska, o ile etatów chodzi. 
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Starosta odpowiedział, że w projekcie stanowiska jest podane, że w okresie ostatnich 15 lat 

zlikwidowano przeszło 40 etatów funkcjonariuszy. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła, aby  stanowisko przesłać również do poszczególnych gmin z 

terenu Powiatu Zgierskiego. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt stanowiska z autopoprawkami.  

Za przyjęciem głosowało  26 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada stanowisko przyjęła. Stanowisko Rady Powiatu Zgierskiego                     

w sprawie zmniejszenia etatów Policji  stanowi załącznik nr 11  do protokołu. 

 

Ad. 6  

Roczne sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zgierzu Agnieszka Duszkiewicz-

Nowacka przedstawiła, w formie prezentacji, przedmiotowe sprawozdanie oraz kolejne 

związane z działalnością PCPR. 

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji Ochrony Zdrowia i Opieki 

Społecznej do sprawozdań. 

 

Przewodnicząca Rady podkreśliła, że działalność PCPR ma szeroki zakres i jest bardzo 

poważna, koordynuje prace różnych organizacji i jednostek organizacyjnych samorządowych 

na terenie całego Powiatu Zgierskiego. 

  

Radny Sławomierz Janiszewski wyraził słowa uznania dla przedstawionego materiału. 

Uważa, że dyrektor PCPR zrobiła znakomitą robotę i  ukłon czyni dla wszystkich służb, które 

dyrektor reprezentuje. Zaznaczył, że wykonują ogromną pracę i niezwykle ważną. Radny 

zastanawiał się, czy po dzisiejszym spotkaniu, w tak ważnych, trudnych sprawach, będzie 

odpowiednia szybka informacja – jeżeli tak, to gdzie? Czy będzie jakiś briefing                              

w poruszanych przez dyrektora sprawach. Pewne rzeczy, związane z dobrymi zwyczajami, 

dobrymi osiągnięciami, dobrymi przełożeniami w ważnych sprawach i uhonorowaniem ludzi, 

sytuacji, potrzeb, winny być pokazywane. Są określone mechanizmy działania 

nowoczesnego, nie mówiąc o miesięcznikach samorządowych, pismach, periodykach  -

pokazujmy co robimy. Jeżeli będziemy pokazywać problem, będziemy pokazywać ludzi 

zaangażowanych, to być może dziesięciu, czy piętnastu namówimy na to, żeby byli wrażliwi 

w różnych sprawach. W związku z tym radny zaproponował, aby w ciągu tego miesiąca 

ukazały się odpowiednie informacje, przesłane do odpowiednich mediów o pokazanie 

syntetycznego materiału, czym się zajmujemy, jakie osiągnięcia, dlaczego, z jakiego powodu. 

Radny chciałby uczestniczyć w kadencji, która oczywiście mówi o ważnych sprawach,                     

ale  również  kadencji sukcesu.  

Następnie radny przypomniał, że w niedługim czasie, zgodnie z planem pracy Rady Powiatu, 

będzie omawiana kwestia związana z działalnością organizacji pozarządowych. Wobec tego 

poprosił, aby dyrektor PCPR była obecna na tej sesji i była uprzejma powiedzieć także                       

o pewnych oczekiwaniach tych organizacji. W jednym z materiałów, dotyczących spraw 

wsparcia partycypacji społecznej, mówi się, że jest krytyczne spojrzenie na wiele spraw 

związanych z tym co, właśnie na całym świecie, robią organizacje pozarządowe. Radny 

chciałby, żeby to się zmieniło, radni również powinni podejmować pewne inicjatywy w tym 

zakresie.  
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Ponadto radny przekazał, że wczoraj Rada Miasta Zgierza zajmowała się sprawami 

dotyczącymi sytuacji rodzin, pomocy itd. W przedstawionym materiale zasygnalizowane jest, 

że jest współpraca z gminami. Wobec powyższego poprosił o rozważenie, aby  jesienią radni 

otrzymali informację na temat zakresu współpracy z gminami na terenie powiatu, realizacji 

pewnych spraw, zaangażowania poszczególnych gmin. To będzie stanowiło podstawę 

pewnego działania merytorycznego, być może w przyszłym roku, pewnej sesji w tym zakresie 

wywołanej. Rozumie, że sprawozdawczość nakłada określone rzeczy w związku z terminami, 

przyjętymi przez nas reżimami, ale nie może to być tylko załatwienie problemu w sensie 

sprawozdawczym. Jesteśmy zobowiązani do tego, żeby o temacie pamiętać, nawiązywać 

pewne rzeczy, rozszerzać, zajmować się permanentnie danym tematem,  nie tylko co 4 lata, 

ale i także pomagać ludziom, pomagać społeczeństwu w tym co robimy. Apeluję do państwa 

radnych, żebyśmy wiedzieli o czym mówimy i zastanawiali się co mamy poprawić. 

 

Dyrektor PCPR powiedziała, że niezręcznie jest się oczywiście chwalić, ale na pewno 

jesteśmy w dużej mierze powiatem innowacyjnym. W ubiegłym roku dostaliśmy zaproszenia 

na konferencje dotyczące projektów, pilotaży różnego rodzaju  i tak na poziomie całego kraju 

wskazano właśnie nas, jako wiodący powiat. Również jako powiat, który bardzo dobrze 

współpracuje z organizacjami pozarządowymi, który potrafi czerpać z tych informacji. Także 

gdzieś tam, te kilka poziomów wyżej, też nas zauważają. W tamtym roku otrzymaliśmy,                

w sumie wysokie, piąte miejsce, jeśli chodzi o organizatora pieczy zastępczej                                     

w województwie łódzkim.   

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XXV/233/12 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

22 czerwca 2012 r. w sprawie uchwalenia "Powiatowego Programu Rozwoju Pieczy 

Zastępczej na lata 2012-2014 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr IX/78/11 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 28 kwietnia 

2011 r. w sprawie przyjęcia programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony 

ofiar przemocy w rodzinie w Powiecie Zgierskim na lata 2011-2015 stanowi załącznik nr 14               

do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  
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Ad. 9 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XII/112/11 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

30 czerwca 2011 r. w sprawie przyjęcia powiatowego programu ochrony zdrowia 

psychicznego na lata  2011-2015 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  

 

Ad. 10 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLV/469/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

28 marca 2014 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 

społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2014 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  

 

Ad. 11 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLVI/478/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

25 kwietnia 2014 r. w sprawie przyjęcia Programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych 

w Powiecie Zgierskim na lata 2014-2017 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  

 

Ad. 12 

Sprawozdanie z realizacji uchwały Nr XLIV/462/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia 

28 lutego 2014 r. w sprawie przyjęcia Strategii Integracji i Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Powiatu Zgierskiego na lata 2014-2018 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie sprawozdanie.  

Za przyjęciem głosowało  21 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada sprawozdanie przyjęła.  

 

Ad. 13a) 

Projekt uchwały w sprawie podjęcia przygotowań do rozszerzenia działalności Szkoły 

Podstawowej Specjalnej przy Specjalistycznym ZOZ dla Dzieci w Sokolnikach stanowi 

załącznik nr 19 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Powiatu Adam Świniuch przedstawił projekt uchwały.  
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Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr VI/57/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie podjęcia przygotowań do rozszerzenia 

działalności Szkoły Podstawowej Specjalnej przy Specjalistycznym ZOZ dla Dzieci                         

w Sokolnikach stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

Ad. 13b) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/706/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia                            

7 listopada 2014 r. w sprawie ustalenia godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

Powiatu Zgierskiego na rok 2015 stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  22 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr VI/58/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie zmiany uchwały Nr LIV/706/14 Rady 

Powiatu Zgierskiego z dnia 7 listopada 2014 r. w sprawie ustalenia godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Powiatu Zgierskiego na rok 2015 stanowi załącznik nr 22                

do protokołu.  

 

Ad. 13c) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego 

w Zgierzu stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Sekretarz Powiatu Zgierskiego Wiesław Stankowski przedstawił projekt uchwały. W imieniu 

Zarządu Powiatu zgłosił następujące autopoprawki:  

1) w § 5 projektu uchwały zapis „ 4 maja 2015 r.” zastępuje się zapisem „1 kwietnia                     

2015 r.”;  

2) w załączniku do projektu uchwały: 

 w § 28 Geodeta i Wydział  Geodezji, Kartografii, Katastru i Nieruchomości  w pkt 3           

lit. e (str. 21) zapis  „Biurem Administracji i Spraw Gospodarczych” zastępuje się 

zapisem „Wydziałem Drogownictwa”, 

 w § 38 Biuro  Zamówień Publicznych pkt 16 (str. 31) otrzymuje brzmienie: 

„16) opracowanie projektu i bieżący nadzór nad wykonaniem Regulaminu realizacji 

dostaw, zlecania usług i robót budowlanych, których wartość szacunkowa netto jest 

niższa niż wyrażona w złotych równowartość kwoty 30.000 euro”; 
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3) w załączniku do Regulaminu Organizacyjnego Schemat Struktury Organizacyjnej 

Starostwa Powiatowego w Zgierzu nazwę „Oddział Patrolowo-Remontowy” zastępuje się 

nazwą „ Oddział Patrolowo-Drogowy”. W konsekwencji nazwa ta zmienia się również                 

w uzasadnieniu do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski zapytał, czy w Wydziale Drogownictwa będą zatrudniane 

jakieś nowe osoby, czy będą to osoby z Powiatowej Spółki Infrastrukturalnej Sp. z o. o.                      

w Zgierzu . Czy w związku z proponowanymi zmianami nie zostaną zwiększone koszty                                     

i czy będą zatrudniani też pracownicy jako tzw. pomoc administracyjna. 

 

Sekretarz wyjaśnił, że w samym Wydziale Drogownictwa nie przewiduje się zatrudnienia 

osób na stanowiska urzędnicze. Natomiast stanowiska w Oddziale Patrolowo-Drogowym to 

są stanowiska pomocnicze pracowników fizycznych posiadających określone kwalifikacje 

zawodowe. Nabór na te stanowiska nie wymaga konkursów. Będzie to trzyosobowy Oddział, 

gdzie jedno lub dwa stanowiska to będzie przesunięcie osób już pracujących, a jedno 

zatrudnienie będzie z robót publicznych. Dwie osoby przebywające na urlopie bezpłatnym             

w Starostwie były zatrudnione w PSI. Na dzień dzisiejszy te osoby nie wykazały chęci 

powrotu do Wydziału. W ich miejsce nie przewiduje się dodatkowego zatrudniania, bo w tym 

składzie osobowym na dzień dzisiejszy można stwierdzić, że Wydział będzie  funkcjonował 

dobrze.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski dopytywał, czy te dwie osoby zostały powiadomione                       

pisemnie o możliwości powrotu do Starostwa.  

 

Sekretarz odpowiedział, że one same oświadczają, bo to są osoby na urlopach bezpłatnych, 

które mogą wrócić. W jednym przypadku jest to chyba odejście za porozumieniem stron 

gdzieś do innej pracy. W drugim przypadku jest sprawa do rozstrzygnięcia. To jest sprawa 

byłego naczelnika, na dzień dzisiejszy on ma urlop bezpłatny do końca roku, nie ma jego 

wniosku o przyjęcie z powrotem do pracy w Wydziale. 

 

Radny Krzysztof Łebedowski ponowił pytanie, czy przewiduje się, że będą zatrudniane osoby 

jako pomoc administracyjna. 

 

Sekretarz przekazał, że z tego co wie Wydział istniejący nie przewiduje  w tej chwili pomocy 

administracyjnej. Polityka kadrowa zmierza do racjonalizacji zatrudnienia w Starostwie,                        

czyli nie planuje się żadnych redukcji, ale też nie przewiduje się wzrostu zatrudnienia. 

Płynność kadr może być, bo wiadomo są emerytury, zwolnienia i w ramach istniejących 

etatów mogą być uzupełnienia. Będzie dokładnie przeanalizowana sfera zatrudnienia                            

w poszczególnych wydziałach, wykorzystania pracowników, możliwości, potrzeb. Na dzień 

dzisiejszy Starosta nie przewiduje żadnych dodatkowych zatrudnień. Jeśli będą to w jakimś 

niewielkim stopniu w tych miejscach, w których rzeczywiście zaistnieje konieczność 

uzupełnienia składu osobowego.   

 

Radny Krzysztof Łebedowski powiedział, „czyli jednak będzie w niewielkim stopniu –

rozumiem.”  
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Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z autopoprawkami.  

Za przyjęciem głosowało  12 radnych. 

Przeciw głosowało     9 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr VI/59/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie uchwalenia Regulaminu Organizacyjnego 

Starostwa Powiatowego w Zgierzu stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 

Ad. 13d) 

Projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Powiatu 

Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Zgierski oraz warunków                  

i zasad korzystania z tych przystanków stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

 

Starosta przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywną opinię Komisji Statutowo-Prawnej do projektu 

uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  19 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr VI/60/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych na 

terenie Powiatu Zgierskiego, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Zgierski 

oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków stanowi załącznik nr 26  do protokołu.  

 

Ad. 13e) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji zadań rehabilitacji 

społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, na rok 2015 stanowi załącznik nr 27 do protokołu.  

 

Członek Zarządu Powiatu Wojciech Brzeski przedstawił projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej,  

 do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  18 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    0 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr VI/61/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie uchwalenia planu finansowego realizacji 

zadań rehabilitacji społecznej i zawodowej, ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, na rok 2015 stanowi załącznik nr 28  do protokołu.  
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Ad. 13f) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia       

22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego na rok 2015 stanowi 

załącznik nr 29 do protokołu.  

 

Skarbnik Powiatu Zgierskiego Iwona Stańczyk przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej w zakresie dotyczącym Komisji,  

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji w zakresie dotyczącym Komisji, 

 do spraw Przeciwdziałania Bezrobociu w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej w zakresie dotyczącym Komisji, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  18 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu    2 radnych. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr VI/62/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr III/19/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Zgierskiego           

na rok 2015 stanowi załącznik nr 30  do protokołu.  

 

Ad. 13g) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu Zgierskiego z dnia       

22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Zgierskiego na lata 2015-2022 stanowi załącznik nr 31 do protokołu.  

 

Skarbnik przedstawiła projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła pozytywne opinie Komisji: 

 Ochrony Zdrowia i Opieki Społecznej,  

 Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji, 

 Rozwoju Gospodarczego i Infrastruktury Przestrzennej, 

 Budżetowo-Finansowej, 

 Statutowo-Prawnej  

do projektu uchwały. 

 

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały.  

Za przyjęciem głosowało  19 radnych. 

Przeciw głosowało     0 radnych. 

Wstrzymał się od głosu    1 radny. 

W wyniku głosowania Rada uchwałę podjęła. Uchwała Nr VI/63/15 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 27 marca 2015 r. w sprawie zmiany uchwały nr III/18/14 Rady Powiatu 

Zgierskiego z dnia 22 grudnia 2014 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Zgierskiego na lata 2015-2022 stanowi załącznik nr 32  do protokołu.  

 

Ad. 14  

Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu Zgierskiego o działalności między sesjami Rady 

Powiatu stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  
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Ad. 15 

Informacja Starosty Zgierskiego o pracach Zarządu i wykonywaniu uchwał Rady  

w okresie między sesjami stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Ad. 16 

Starosta oświadczył, iż odpowiedzi na interpelacje zostaną udzielone na piśmie                       

w statutowym terminie. 

 

Przewodnicząca Rady odniosła się do wypowiedzi radnego Michała Pilarskiego. Przede 

wszystkim to jest niegrzeczne, że radny w ten sposób komentuje i przywołuje kogokolwiek 

do układania zakresu wizyt w różnego rodzaju instytucjach, czy składania kwiatów na pewno 

na bardzo ważnych uroczystościach państwowych. „Proszę pozwolić, że zostawię to w ocenie 

swoich kompetencji.” 

 

Ad. 17 

Radny Michał Pilarski powiedział, że nie będzie komentował wypowiedzi Przewodniczącej 

Rady i oceniania jego, co jest niegrzeczne, czy jego zapytanie, czy nieobecność. Pozostawia 

to ocenie mieszkańców Powiatu Zgierskiego. Mimo wszystko poprosił o stanowisko na 

piśmie przyczyny  nieobecności Przewodniczącej na uroczystości.  

Następnie radny wymienił drogi powiatowe na terenie miasta Zgierza: ul. Chemików,                     

ul. Gałczyńskiego, ul. Kasprowicza, ul. Konstantynowska, ul. Kuropatwińskiej,                                

ul. Łagiewnicka, ul. Łęczycka, ul. Mielczarskiego, ul. Musierowicza, ul. Parzęczewska,                            

ul. Piłsudskiego, ul. Piotra Skargi, ul. Skwarna, ul. Szczawińska, ul. Targowa, ul. Urocza,             

ul. Wiosny Ludów, Rondo Sybiraków  - długości 23 km 963 m. Zgodnie z art. 19 ustawy            

z marca 1985 r. o drogach publicznych zarządcą dróg powiatowych jest zarząd powiatu.             

Do zarządcy drogi należy między innymi:  

 zgodnie z art. 20 pkt 4 utrzymywanie nawierzchni, chodników drogowych, obiektów 

inżynieryjnych, urządzeń zabezpieczających ruch i innych urządzeń związanych z drogą, 

 zgodnie z art. 20 pkt 10 przeprowadzenie  okresowych kontroli stanu dróg i drogowych 

obiektów inżynieryjnych ze szczególnym uwzględnieniem ich wpływu na stan 

bezpieczeństwa ruchu drogowego, w tym weryfikacją cech i wskazaniem usterek, które 

wymagają prac konserwacyjnych lub naprawczych ze względu na bezpieczeństwo ruchu 

drogowego. 

Mając na uwadze powyższe zapisy, powiat jako zarządca ww. dróg na terenie miasta Zgierza 

winien: 

 wykonywać prace  związane  z naprawą ubytków, dziur w jezdniach w drogach                            

i chodnikach,  

 usunąć zalegający piach, by samochody przejeżdżające nie ślizgały się,  

 wykonać oznakowanie poziome, malowanie pasów, by zapewnić bezpieczeństwo na 

drogach,  

 pielęgnować drzewa w pasach drogowych, by gałęzie nie powodowały utrudnień w ruchu 

pieszym i kołowym,  

 kosić zalegające (jeszcze z tamtego roku) pasy, aby zachować widoczność, 

 zbierać zanieczyszczenia w pasach drogowych.  

Mimo wskazanych powyżej obowiązków powiat nie realizuje zadań w żadnym zakresie. 

Istniejące olbrzymie ubytki w drogach między innymi: ul. Gałczyńskiego, ul. Kasprowicza, 

ul. Parzęczewska, ul. Wiosny Ludów powodują utrudnienia w poruszaniu się. Zalegający 

piach na wszystkich drogach powiatowych i chodnikach powoduje, że piesi mają problem 

przedostać się na drugą stronę ulicy, a przejeżdżające auta ślizgają się na piachu, który                        

w niektórych miejscach zalega w odległości ok. 1 metra od krawężnika. Płyty chodnikowe                   

w ciągach pieszych są pozapadane. Ponadto barierki i słupki odgradzające w pasach 

drogowych powiatowych są powykrzywiane, zardzewiałe i niekompletne. Całokształt dróg 

powiatowych jest bardzo negatywnie oceniany przez mieszkańców, jak również przez osoby 



15 

 

przybywające do stolicy Powiatu Zgierskiego. Prace winny rozpocząć się natychmiast.  

Każdy dzień powoduje coraz większe utrudnienia w komunikacji. Wypadałoby w każdej 

ulicy powiatowej postawić tablicę z informacją, iż  to powiat jest właścicielem i zarządcą tych 

dróg. Działania powiatu, a raczej ich kompletny brak, wystawiają powiatowi wizytówkę 

bardzo złą. Decyzja o likwidacji Powiatowej Spółki Infrastrukturalnej została szybko podjęta. 

Szkoda, iż tą decyzją nie zostały podjęte ważne działania, tak aby prace na drogach 

powiatowych mogły być realizowane  przez wydział, jednostkę, którą państwo dzisiaj 

powołaliście. Czy przetarg na naprawę chodników i ubytków jest już rozstrzygnięty? 

Składanie ofert odbyło się w dniu 18 marca 2015 r. Rozumiem, iż prace z tym związane ruszą 

jak najszybciej. Niestety na stronie nie ma postępowań w zakresie zamiatania ulic, pielęgnacji 

drzew, które powinny odbyć się ze względu na porę. Takim tokiem prowadzenia spraw 

miasto dopiero na jesieni będzie oczyszczone, a piach z ulic powiatowych będzie stwarzał 

zagrożenie niebezpieczeństwa dla osób poruszających się. Zalegające śmieci w wietrzne dni 

będą spadały na szyby samochodów. Tak tragicznie wyglądających dróg powiatowych                    

w historii samorządu, w stolicy powiatu, to jeszcze nie było. Kiedy to wszystko zostanie 

naprawione? 

 

Starosta odnosząc się do wypowiedzi oznajmił, że jeżeli radny ma pretensje, że w dniu            

27 marca nie są pozamiatane ulice to można to nazwać trochę groteską. Okres zimowy 

kończy się 15 kwietnia. Poza tym nie ma pewności, że w najbliższym czasie nie będzie 

opadów śniegu, a w związku z tym odśnieżania i sypania dróg. Poprosił o powstrzymanie się 

od takich uwag, bo one są nieuzasadnione. Na wczorajszym posiedzeniu Zarząd podjął 

uchwałę o przesunięciu środków, wynikłych z rozstrzygniętych przetargów, na pozimowe 

sprzątanie dróg. Także to będzie robione, ale po zakończeniu sezonu zimowego. Dzisiaj nie 

może wskazać konkretnego terminu realizacji tego zadania. Zostanie uruchomiona procedura, 

będzie wyłoniony wykonawca i będą prowadzone prace na drogach powiatowych w terminie 

wynikającym z zawartej w tym zakresie umowy. Poprosił o cierpliwość. Jeszcze raz 

podkreślił, że prace będą wykonywane po zakończeniu sezonu zimowego.  

 

Radny Michał Pieruń przekazał, że 23 marca br. złożył interpelację w sprawie przebudowy         

ul. Parzęczewskiej w Zgierzu. Po dwóch dniach otrzymał odpowiedź, z której wynika,                  

że na realizację tego zadania był składany wniosek w ramach Narodowego Programu 

Przebudowy Dróg Lokalnych Etap II Bezpieczeństwo – Dostępność - Rozwój. Niestety 

wniosek nie otrzymał odpowiedniej ilości punktów na przyznanie dotacji na to zadanie. 

Niemniej jednak Zarząd wystąpi ponownie do Prezydenta Miasta Zgierza o wspólne złożenie 

wniosku o przyznanie środków na realizację tej inwestycji. W związku z tym radny poprosił          

o przekazywanie, co jakiś czas, informacji, na jakim etapie jest sprawa. 

Następnie radny zasugerował, aby przykładem lat ubiegłych Powiat Zgierski w drodze 

porozumienia przekazał Gminie Miastu Zgierz zarządzanie drogami powiatowymi na terenie 

Zgierza. Z prowadzonych rozmów wie, że taka wola jest.  

 

Radny Michał Pilarski poprosił o sprawdzenie, czy Komisja Statutowo-Prawna w ogóle ma 

prawo do wydawania opinii, radnemu się wydaje, że Komisja albo wnosi, albo nie wnosi 

uwag, a nie wydaje opinie.  

 

Ad. 18 

Koordynator Biura Promocji i Redakcji Gazety Powiatowej Starostwa Powiatowego                      

w Zgierzu Małgorzata Tomczuk przekazała, że za około 3 tygodnie Starosta Zgierski ogłosi 

konkurs na logo Powiatu Zgierskiego. W związku z tym  poprosiła o zgłaszanie się osób 

zainteresowanych pracą w komisji konkursowej w ciągu tygodnia. Można to zrobić 

telefonicznie. Konkurs jest skierowany nie do firm  tylko do osób fizycznych. Nagrodą będzie 

42 calowy telewizor. 

 



16 

 

Radny Krzysztof Łebedowski zapytał, czy są w tym konkursie ograniczenia wiekowe.  

 

Koordynator odpowiedziała, że nie ma ograniczeń wiekowych. Będą się starali dotrzeć                

do mieszkańców Powiatu Zgierskiego jak również informację o konkursie przekażą na forum 

np. Uniwersytetu Łódzkiego i Akademii Sztuk Pięknych w Łodzi, żeby studiujący młodzi 

graficy mogli również wziąć w nim udział.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski dopytywał, czy osoby niepełnoletnie mogą brać udział w  tym 

konkursie.  

 

Koordynator powiedziała, że możliwość udziału będą miały osoby od 18 roku życia. 

Związane jest to z kwestią odprowadzenia podatku od  nagrody, jak również osoba będzie 

musiała zrobić to w programie wektorowym, przekazać prawa autorskie.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski był zainteresowany, jaki program wektorowy koordynator ma 

na myśli.  

 

Koordynator poinformował, że wszystkie możliwe programy wektorowe.  

 

Radny Krzysztof Łebedowski chciał wiedzieć, jaki konkretnie. 

 

Koordynator wskazała, że np. corel.  

 

Ad. 19 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady dokonała zamknięcia             

obrad VI sesji Rady Powiatu Zgierskiego o godz. 14
45

. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała   

  


